



Elizabeth Bushell and her father are considered to be the first to have established a printing office in Canada. They also published Canada's first newspaper, the weekly *Halifax Gazette*, starting on March 23, 1752. Elizabeth worked in the printing office of the *Gazette* both as a compositor and presswoman. While the *Gazette* was the most regular publication, the Bushell press also printed material for local businesses and was appointed printer for the provincial government. Unfortunately, little else is known about Elizabeth as her life is hidden in obscurity.

Stylized antique printing blocks used in publishing spell out 'Halifax Gazette 1752'. The clasp is magnetic, hidden under the letter 'z'.

various woods, sterling silver, copper, brass, steel

ELIZABETH BUSHELL

Publishing

Éditions

Elizabeth Bushell et son père sont considérés comme les fondateurs de la première imprimerie au Canada. Ils ont également publié le premier journal canadien, l'hebdomadaire *Halifax Gazette*, le 23 mars 1752, date de parution. Elizabeth a travaillé à l'imprimerie de la *Gazette* à la fois comme typographe et attachée de presse. Bien que la *Gazette* soit la publication la plus régulière, la presse Bushell a également imprimé du matériel pour les entreprises locales et a été nommée imprimeur attitré pour le gouvernement provincial. On sait peu de choses sur Elizabeth car sa vie est demeurée cachée dans l'ombre.

Des blocs d'impression stylisés utilisés dans l'imprimerie indiquent «Halifax Gazette 1752». Le fermoir est magnétique et est caché sous la lettre «Z».

bois divers, argent sterling, cuivre, laiton, acier